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BESLUITEN VAN DE „AMERICAN SOCIETY 
OF ORTHODONTISTS" 

The American Society of Orthodontists heeft op 4 Mei 1927 te 
Chicago de volgende besluiten genomen, die wij hier met instemming 
overnemen: 

The American Society of Orthodontists neemt de volgende prin-
cipes aan voor wat betreft Tandheelkundige Gezondheid (Dental 
Health). 

Waar: de verbetering van malocclusie in de eerste plaats is een 
gezondheidsmaatregel: en 

Waar: de eenige oplossing voor Tandheelkundige Gezondheid, zoo-
wel locaal als met betrekking tot de algemeene gezondheids-
toestand, ligt in het voorkomen van mondziekten: en 

Waar: het effect van tandheelkundige prophylaxe omgekeerd even-
redig is met den leeftijd van den patiënt, is de tandheelkun-
dige behandeling van kinderen het logische terrein van pre-
ventieve maatregelen: en 

Waar: de Orthodontisten de volledige medewerking der tandartsen 
noodig hebben om tandheelkundige gezondheid vóór en ge-
durende orthodontische behandeling te verzekeren en te hand-
haven: en 

Waar: de prophylactische principes die hierbij volgen zijn aanvaard 
door 15 „State Dental Conventions", 3 „National Dental 
Associations" en door de Féderation Dentaire Internationale: 
a. Behoorlijke aandacht voor kleine defecten. 
b. Bijzondere zorg en aandacht aan fissuren en groeven vóór 

caries optreedt. 
c. Geen caviteit is te klein om te vullen. 
d. De melktanden hebben evenveel zorg en aandacht noodig 

als de blyvende tanden, omdat hunne gezonde ontwikke- 



648 

ling essentieele vöorwaarde is voor een behoorlijke ont-
wikkeling van permanente occlusie: en 

Waar: het verwaarloozen van deze principes van algemeen aan- 
vaarde tandheelkundige stellingen, een verzaken van pro- 
fessioneele verplichtingen ten opzichte van den patiënt vormt 
en een ernstige handicap voor orthodontische behandeling: is 
daarom 

Besloten: dat deze verklaring weergeeft de unanieme meening van 
alle leden van deze organisatie, welke leden gehouden 
zijn, de hier bedoelde principes ten opzichte van de tand-
heelkundige professie en het publiek hoog te houden: en: 
wordt verder 

Besloten: dat afdrukken van deze Besluiten in iedere orthodonti-
sche praktijk zullen worden neergelegd en tevens onmid-
dellijk na het aanvaarden van een geval zullen worden 
gezonden aan den tandarts belast met de zorg voor het 
gebit van den patiënt en wordt verder 

Besloten: dat deze actie zal worden gepubliceerd in de tandheel-
kundige tijdschriften en afdrukken zullen worden gezon-
den aan de secretarissen van de verschillende Nationale 
en Internationale Tandheelkundige Organisaties. 



FPDÉRATION DENTAIRE INTERNATIONALE 
COMMISSIE VOOR WETENSCHAPPELIJK ONDERZOEK 

TWEEDE VERANTWOORDING VAN INGEKOMEN GELDEN 

Na 3 Juli j.l. (zie Eerste Verantwoording in dit Tijdschrift Juli '27, 
pag. 545), ontving ik nog van de volgende collega's de achter hunne- 
namen vermelde bedragen ten behoeve van de voorgenomen prijs- 
vraag inzake Wortelkanaalbehandeling: 

NAAM 	WOONPLAATS BEDRAG 

Mej. Arioni, Amsterdam 	 f 2.50 
Mej. Bossinga, Amsterdam 	 „ 5.— 
Van der Bilt, Amsterdam 	 „ 5.— 
De Boer, Hilversum 	  „ 10.— 
Ter Borg, Veendam 	  
Van Hoeve, Wageningen 	 

, 
„ 

2.50 
5.- 

Hirdes, Soestdijk , 2.50 
Heskes, Apeldoorn 	 „ 5. 
Knetemann, Haarlem „ 2.50 
v. d. Linden v. Sprankhuizen, den Haag „ 2.50 
Meunega, Nijmegen 	 „ 2.50 
Michaëlis, den Haag 	 „ 2.50 
Ph. J. Pleijsier, den Haag 	 „ 5.— 
Post, Appingedam 	  , 3.— 
Roest, den Haag 	  „ 5: 
Mej. Schuiringa, Utrecht 	 „ 10.— 
Stolte, Zeist, 	  , 5 - 
Vichelman, Middelburg 	  , 5 - 
Vink, den Haag 	 - , 5. 
Van Zuilichem, Wassenaar 	 „ 2.50 

Te zamen. . 1 88.—, 
makende met het vroeger verantwoorde bedrag ad f 736.50, ge-
zamenlijk 1 824.50. 

Dat mijn oproep zoo gereeden weerklank heeft gevonden onder de` 
Nederlandsche collega's, ook bij vele der jongere collega's, die ik per-
soonlijk niet ken, is mij een reden tot dankbaarheid. En ik meen eruit 
te mogen besluiten, dat het bekende plan der Commissie sympathie-  
heeft ontmoet in vele kringen van beroepsgenooten. 

De vergadering te Kopenhagen van 6-9 Aug. j.l. heb ik tot m'n 
leedwezen zelf niet kunnen bijwonen. In het volgende nummer van dit 
Tijdschrift hoop ik nadere mededeelingen hierover te doen. 

Intusschen kan ik m'n geldinzamelings-actie niet definitief afsluiten,. 
zoolang ik op de lijsten der verantwoording namen mis van collega's, 
die er ongetwijfeld op behooren — maar die tot nu er niet toe kwamen,. 
mij hunne bijdrage te zenden. 	- 

Mijn giro-nummers zijn Post 13426, Gemeente S. 626. 

Amsterdam, 21 Augustus 1927. 	 J. SANDERS Ezn. 



FEUILLETON 

FÉDÉRATION DENTAIRE INTERNATIONALE 

Van 6-10 Augustus is dit jaar te Kopenhagen de gewone jaar-
lijksche zitting gehouden van' de F. 'D. I. Toen wij den avond te 
voren, in den meest letterlijken zin uit de lucht kwamen vallen (in-
dien men dit „vallen" .niet letterlijk wil nemen), en afstapten in het 
bekende Hotel d'Angleterre, waar het hoofdkwartier gevestigd was, 
vonden wij daar reeds tal van bekende internationale gezichten en 
bleek alras dat de vergadering beloofde zeer goed bezocht te zul-
len worden. 

Toen dan ook Zaterdagmorgen de zitting door den Minister van 
Hygiëne in het mooie Parlementsgebouw werd geopend, waren er 
18 landen vertegenwoordigd, die daar achtereenvolgens het woord 
hebben gevoerd. 

Na afloop was er vergadering van de Executive Council, waar de 
machinerie na het Congres te Philadelphia weer in werking moest 
worden gezet voor het volgend Congres, dat in 1930 of 1931 te 
Parijs zal worden gehouden. 

's Middags was de laatste dag van het Deensche Congres, dat 
aan deze Vergadering was voorafgegaan, waar ook verschillende 
buitenlanders het woord hebben gevoerd,. of demonstraties hebben 
gehouden. 

In den namiddag: begonnen de Commissies met hunne werkzaam-
heden, terwijl 's avonds de leden der F. D. I. met hunne dames, de 
gasten waren van de Deensche organisaties, die ons in het prachtige 
Nimb Restaurant aan een gezelligen maaltijd vereenigden. 

De Zondag was aan het genoegen gewijd en alweer zorgden de 
Denen voor een autotocht, door hun mooie eiland naar Elsenör, 
waar ons de lunch werd aangeboden, waarna Kopenhagen eerst om 
6 uur weer bereikt werd. 
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Een bezoek aan het schitterende oude Koningsslot Frederiksborg, 
was tevens in het program begrepen, en waar het weer zich voor-
treffelijk gehouden had, konden al degenen die voor het eerst den 
Deensche grond betraden overtuigd worden, dat dit land de moeite 
van een bezoek overwaard is. 

's Avonds zag men vele collega's dwalen door de tuinen van het 
onnavolgbare Tivoli, dat sinds wij het vroeger zagen, nog niets van 
zijn gezelligheid had ingeboet. 

Maandag werd door de verschillende Commissies hard gewerkt, 
uit den aard der zaak konden wij slechts de vergadering van enkele 
Commissies bijwonen, o.a. die van de Commissie van Scientific 
Research, waar de prijsvraag voor wortelkanaalbehandeling, het 
onderwerp van discussie was. 

Het Bestuur der Commissie had inderdaad de vele moeilijkheden 
hieraan verbonden nauwkeurig onder de oogen gezien, was echter 
in de fout vervallen al deze detailkwesties, voor de geheele Com-
missie te brengen. Ieder, die nu iets weet van de hartstocht, die 
in elke nationale vergadering reeds wordt opgewekt bij de namen 
amputatie en extirpatie, zal zich een althans geringe voorstelling 
kunnen maken, hoe het hier toeging, toen al de verschillende strijd-
wagen te midden eener internationale Commissie werden geworpen, 
waar het taalvraagstuk op zichzelf al weer een last te meer veroor-
zaakt, en waar sommige zuidelijke temperamenten het den voorzitter 
niet bepaald gemakkelijker maakten, zoodat op een gegeven oogen-
blik de polyglotte voorzitter van de F. D. I. er in hoogst eigen 
persoon aan te pas moest komen om orde en vrede te herstellen, 
wat hem gelukkig snel, volkomen gelukte. 

Het resultaat van al die besprekingen, die men later in het Bulletin 
zal kunnen vinden, was, dat een en ander nader zal worden over-
wogen en dan het volgend jaar de zaak opnieuw onder de oogen 
kan worden gezien en getracht kan worden de vele voetangels en 
kleinmen voorzichtig te vermijden. Van de vergaderingen de; overige 
Commissies valt op dit oogenblik weinig anders te vermelden dan 
dat. de Onderwijs-Commissie, de Commissie voor Hygiene, voor 
Wetgeving, voor de Pers, voor Documentatie verschillende resoluties 
hebben opgesteld, die men eveneens later uitvoerig in het Bulletin 
der F. D. I. vermeld zal vinden. 

Maandagavond was het jaarlijksche banquet van de F. D. I. en 
ditmaal waren er natuurlijk een groot aantal collega's uit Scandi- 
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navië met hunne dames. Zóó groot was de charme van deze laat-
sten, dat men tot laat in den nacht, corypheeën der internationale. 
tandheelkunde zich over den• dansvloer zag bewegen met gezichten 
waarop duidelijk te lezen stond, dat een wortelbehandeling hun min-
der inspanning zou kosten dan Foxtrot, Boston en wat dies meer zij. 

De laatste dag was bestemd voor het opmaken van de rapporten 
der verschillende Commissies en voor de slotzitting van de Execu--
tive Council. Als belangrijkste feiten vallen hier te vermelden het 
verleenen van den Millerprijs aan Prof. Dieck uit Berlijn, voorgesteld 
door het Duitsche National Kommittee, en welk voorstel het aller- 
eerst gesteund werd door Frankrijk in een buitengewoon sympa-
thieke toespraak van George Villain. Daarop volgden Engeland, Hol-
land, Denemarken, België etc., zoodat ten slotte Prof. Dieck onder 
davererid applaus met algemeene stemmen was verkozen.. Zichtbaar-
ontroerd dankte deze voor de hooge onderscheiding hem te beurt 
gevallen. 

Een overwinning op ander terrein boekten de Duitschers, doordat 
zi; hunne uitnoodiging om het volgend jaar in Duitschland bijeen te-
komen aanvaard zagen. Ook België had de F. D. I. te gast willen 
hebben, doch met één stem meerderheid werd Duitschland uitver-
koren, zoodat in 1928 de F. D. I. te Keulen zal vergaderen. 

Ook de finantiën der F. D. I. kwamen aan de orde, en hier vier 
inderdaad een Augiusstal te reinigen. 

Sinds de herrijzing in 1921 was er door verschillende Commissies 
veel gewerkt, hetgeen meerdere malen aanzienlijk meer had gekost dan 
de geldmiddelen toelieten; op de meest kritieke momenten waren 
dan collega's te hulp geschoten die uit privé-middelen voorschotten,  
verleenden om de situatie te redden. Zoodoende waren echter de 
schulden tot eenige duizenden dollars opgeloopen en op deze. wijze- 
kon men natuurlijk niet verder gaan. 

Als Deus ex machina fungeerde thans Amerika, dat met de heuge-
lijke tijding kwam, dat het Congres te Philadelphia een batig saldo heeft 
opgeleverd van $ 40.000, waarvan volgens het Congress Reglement 
de helft, dat is dus $ 20.000 in de kas der F. D. I. zal worden ge-
stort. Op een bestuursvergadering te Parijs in Juli j.l. had Dr. Logan 
een uitvoerige uiteenzetting van den toestand gegeven, en te Kopen-
hagen werd nu besloten met dit bedrag de schulden (± $ 4000) te-
betalen en de rest van het kapitaal onder te brengen in een z.g_ 
,.Trustfund", waarvan alleen de r en t e zal mogen worden gebruikt_ 



653 

-Verder is door het opmaken van een budget en het instellen van 
een financieele Commissie, de waarborg geschapen, dat voortaan 
..overschrijdingen van de toegestane gelden — hoe goed ook bedoeld 
— niet meer zullen kunnen voorkomen, zoodat de financieele toe-
komst als gezond beschouwd kan worden. 

Ten slotte werden in de Commissie die het volgend Congres te 
Parijs moet organiseeren acht leden door de Executieve Council der 
'f. D. I. benoemd; zestien zullen door Frankrijk worden aangewezen. 

Hiermede was de zitting alweer ten einde en past een bijzonder 
woord van lof aan het adres der Denen, die zich buitengewoon veel 
moeite hadden gegeven om alles vlot te doen verloopen en zich gulle 

,en joviale gastheeren getoond hebben, wat — het geringe aantal 
tandartsen in aanmerking genomen — dubbel geapprecieerd dient te 
worden. 

Van een bezoek aan de beide andere Scandinavische landen, willen 
wij nog vermelden, dat wij de gelegenheid hadden in Stockholm het 
Tandheelkundig Instituut te bezoeken en konden vaststellen dat da 

inrichting daarvan Zwedens schitterende hoofdstad alle eer aandoet 
en een vergelijking met de beste Amerikaansche scholen kan door-
staan.  

Er is dit jaar door de F. D. I. goed werk verricht; langzaam maar 
zeker wordt de organisatie als zoodanig sterker. Steeds meer lan-
den stellen er prijs op door hunne meest bekende mannen vertegen-
woordigd te zijn en de internationale verstandhouding laat — last 
though not least — niets meer te wenschen over, hetgeen aanzienlijk 
medewerkt, tot het bereiken van het allervoornaamste doel: de be-
vordering der Tandheelkunde over het gansche oppervlak der aarde! 

CH. F. L. NORD. 

Oslo, Augustus 1927. 


